

Mødedato: 20.06.2017		Sted Søagergaard, Flødstrupvej 4, 5540 Ullerslev	Referent: <i>Karin Rye Riddermann</i>
Ref. nr. 79/2017	Emne: <i>Bestyrelsesmøde</i>		
0. Godkendelse af referat fra sidste møde 1. Siden sidst 2. Bestyrelsens sammensætning 3. Vision, mål og handleplan 4. Fremtidig arbejdsform 5. Medlemsrekruttering og kommunikation 6. Nyt fra Projektstyregruppen 7. Eventuelt			
Deltagere: Lars Norring (LN) Klaus Rask Petersen (KRP) Torben Andersen (TMA) Henrik Due (suppleant) Kenneth Laursen (suppleant)		Afbud: Carsten Larsen (CLA)) Kristian Christensen (KC) Henry K. Andersen (HKA) Anette Larsen Liselotte Jakobsen (suppleant)	
		Sekretariatet: Karin Rye Riddermann	

Indledningsvist kan det konstateres, at bestyrelsen grundet det store frafald ikke på dette møde er beslutningsdygtig, og dermed betragtes mødet som et statusmøde med interne drøftelser.

0. Godkendelse af referat fra 9. maj

Udskydes til næste møde.

1. Siden sidst:

a. Ind- og udmeldelser

1 indmeldelse siden sidst (Water & Wellness Flintholm) – se i øvrigt bilag 1
Foreningen har pt. 339 medlemmer.

b. AquaPunkt

Gigtforeningen har flyttet AquaPunkt over i deres Forebyggelse og behandlings-afdeling frem for Markedsføring, hvor projektet hidtil har været forankret. Dermed har vi fået ny projektleder, Eva Bredal Toft, der er uddannet fysioterapeut med en overbygning i Sundhedsfremme.

Eva virker kompetent og engageret, og arbejder allerede nu på to overordnede opgaver: dels at skaffe flere midler fra TrygFonden (hun og CL har været til møde, hvor de ikke var afvisende), dels at få liv i projektet igen ved bl.a. at promovere Store Vanddag.

Karin og Leila har været til opstartsmøde med Eva omkring Store Vanddag, og foreslår at DSF bidrager med tre indsatser:

- i. Opdatering af oplysninger om tovholdere i de enkelte svømmehaller – vi mangler en ejerskabsfornemmelse ude i hallerne
- ii. En spørgeskemaundersøgelse hen over sommeren blandt de nuværende AquaPunkt-haller, hvor vi spørger hallerne om deres engagement/tilfredshed med konceptet, hvor mange brugere de har, om de laver hold o.lign.
- iii. En mere målrettet kampagne (evt. besøg i AP-hallerne), hvor vi gennem dialog og sammenhold sikrer engagement og opmærksomhed på projektet ude i svømmehallerne.

Gode inputs til at genoplive projektet. Vigtigt at sikre kvalitet, vedligeholdelse mv.

Kunne man i stedet for roadshow m. Leila oprette Ambassadør-korps, som tager sig af at besøge svømmehallerne i eget nærområde?

c. Erhvervslivredderprøven

Orientering ved Kristian – afventer næste møde

d. Svømmebadsassistentuddannelsen

Arbejdsgruppen arbejder stadig på at færdiggøre 10.punktsplan, og ønsker efter sidste møde endnu mere kvalificeret data omkring behov, antal svømmehaller mv.

DSF bidrager med analyse af behovet for uddannelsen, der gennemføres via 3 fokusgruppeinterviews i uge 27, så data forhåbentligt ligger klar inden sommerferien.

DSF arbejder ydermere på at fremskaffe liste over samtlige svømmebade med offentlig adgang i DK – kommunerne oplyser beredvilligt, hvem de fører tilsyn med, og vi arbejder på at listen er komplet inden udgangen af uge 28.

Vi skal overveje tiltag til at sikre deltagere på hold 8.

Hold 7 har positive tilbagemeldinger.

DSF har forpligtet sig til at kvalificere data omkring antallet af svømmebade og behovet for uddannelsen i fremtiden.

Der ligger en stor opgave i at markedsføre den positive udvikling.

e. Aqua Akademiet

Stadig større interesse for interne kurser. Torben har sammen med René Agerholm (Energispecialist) udarbejdet fælles kursus indeholdende gennemgang af svømmehallen mv.

Næste kursus er vores Aqua Boot Camp, der som sædvanligt er lidt sløv på tilmeldingssiden – på trods af rigtigt gode tilbud på tidlig tilmelding...

Derefter kører efterårets kurser som planlagt.

Økonomien er fornuftig, men ikke voldsomt overskudsgivende.

f. Andet:

SportsFair 2017 + 2019

CL og KR har været til evalueringsmøde med MESSE C og Sportsfaciliteter.dk.

Generelt har der været positive tilbagemeldinger fra både besøgende og udstillere omkring årets messe. Mange gode nyheder/tiltag og den sædvanlige oplevelse af, at torsdag eftermiddag var mennesketom.

Udstillerne har en oplevelse af at der var mange flere besøgende end i 2015 og 2016, selv om besøgstallet ligger stabilt – det kunne tyde på, at den enkelte besøgende har brugt mere tid på messen.

Der er enighed om, at vi arbejder hen i mod en endnu større messe i 2019, hvor vi dels vil forsøge at skabe samarbejder med andre organisationer, der kan have interesse i at samarbejde omkring messen (IDAN, LOA-fonden, DSI, Dansk Legepladsselskab o.lign.). Derudover vil vi arbejde endnu mere på at brande SportsFair som videnscentrum for idrætsfaciliteter. Pt. arbejder vi på den 13.-14. marts 2017.

For at projektet skal lykkes, skal vi forberede conferenceprogram allerede i foråret 2018.

Sportsfaciliteter.dk afholder deres generalforsamling i 2018 under IDAN-konferencen i Vejen, og inviterer DSF til at gøre det samme. Vi har imidlertid reserveret Hotel Legoland i dagene: 11.-12. april 2018.

Vi holder fast i vores plan om at afholde årsmøde på Hotel Legoland i Billund, og overlader til gruppen at sætte gang i planlægningen.

SportsFair 2019:

Vi kan kun støtte op om at inddrage flere organisationer i udviklingen af SportsFair.

Rådet for større Badesikkerhed:

Har tilsyneladende genoplivet deres idé med at genopfinde ulykkesrapporteringen i svømmehallen, så den digitale indberetning foregår nemmere og i en bedre form.

Liselotte sidder med i arbejdsgruppen, der har været til møde med Rådet.

2. Bestyrelsens sammensætning

De tilstedeværende drøftede mulige emner til at overtage formandsposten fra generalforsamlingen 2017.

Forslag til ny konstituering sættes på dagsordenen til næste bestyrelsesmøde.

3. Vision, mål og handleplan

Udsendes. Der indkaldes til ekstraordinært bestyrelsesmøde den 18. august, hvor kun dette punkt er på dagsordenen.

4. Fremtidig arbejdsform

AquaShare kan anvendes til bestyrelsens interne arbejde.

Karin udarbejder enkel manual og demonstrerer på næste møde, hvor alle er samlet. Det vil være en fordel, hvis alle får sig oprettet og logger ind på systemet inden mødet.

5. Kommunikation

Oplæg gennemgås og debatteres.

Vi skal brande os bedre – evt. nyt navn (dette sættes på næste bestyrelsesmøde) – vi har behov for et navn, der i højere grad signalerer foreningens bredde.

Medlemsrekruttering: kampagne for campingpladser, hoteller mv.

6. Projektstyregruppen

Projektstyregruppen har afholdt møde den 9. maj 2017, og arbejder pt med følgende projekter:

1. Groupcare:

Groupcare er tilrettet i hht. Projektstyregruppens ønsker, men det er et relativt komplekst system, og vi er gået i tænkeboks mht. hvordan vi får det implementeret ved medlemmerne, så vi sikrer succes.

*Vi har kørt en konkurrence omkring navnet, og valget er faldet på **AquaShare** – der er foreslået af Liselotte Jacobsen.*

Bedste forslag er pt at vi inviterer medlemmerne til en række netværksmøder, hvor vi dels kan opfordre til opstart af regionale netværksgrupper, og så samtidig kan introducere medlemmerne til systemet. Dette vil umiddelbart være den bedste løsning såfremt vi kan få folk til at møde op, men vil også være ressourcekrævende og koste sekretariatstimer.

2. Fækale Uheld:

CL har været til møde med Miljøstyrelsen, der nu sætter gang i projekt omkring afklaring af risikoen ved fækale uheld. CL har foreslået at de benytter Niras og Rambøll som rådgivere, og vi har derfor indsat Kristian som repræsentant for svømmebade og Carsten Heuck Jørgensen fra Sweco som rådgiver i styregruppen – begge også repræsenterende Dansk Svømmebadsteknisk Forening.

3. Åbent Vand:

En projektgruppe arbejder på at udvikle et koncept/idékatalog, som svømmebadene kan bruge til at invitere offentligheden ind i svømmehallen. Målgrupper kan både være 'den brede offentlighed', skolebørn, elitesvømmere, pensionister eller politikere og formålet vil være at oplyse om mekanismerne i svømmehallen: hvorfor ER det vigtigt at vaske sig, hvordan fungerer vandbehandlingen, hvilke udfordringer har livredderne, hvad vil det sige at arbejde i en svømmehal osv. osv.

Idékataloget forventes færdiggjort i løbet af august måned.

4. Rengøringsanvisning:

Jan Nicolaisen og Jette Michaelsen er i gang med at gennemgå foreningens hidtidige anvisninger/publikationer omkring rengøring for at se, om de evt. kan opdateres.

5. Vandprøver:

En projektgruppe arbejder på at udforme en anvisning i at tage vandprøver – hvordan tages en prøve korrekt, hvilke faktorer spiller ind mv.

Formålet med projektet er at sætte svømmehalslederne i stand til at stille bedre og mere specifikke krav til prøvetagningen (både laboratorie og kommune) og evt. indgå i en mere konstruktiv dialog omkring valg af leverandør og resultatet af vandprøverne.

6. Ventilation og indeklima:

Klaus og Torben har igangsat udarbejdelsen af et Best Practice for ventilation i svømmehaller – styringsparametre mv. Resultat: 1-2 A4 sider med gode råd/værdier for ventilation i svømmehaller.

(har bl.a. allerede udmøntet sig i kursus – omtalt under Aqua Akademiet).

7. Specialisterne kommer

Klaus inviterer de videnstunge og forskningsbaserede specialister (Ole Grønberg m.fl.) til et fælles møde, hvor de har mulighed for at diskutere udfordringer med vandbehandling eller andet i 'fred' – her kan de også drøfte, hvad de evt. kunne tænke sig at forske i o.lign.

Ingen kommentarer – Projektstyregruppen mødes den 28. juni for at tage status og arbejde videre med projekterne. Gruppen skal have valgt en formand.

7. Eventuelt

Bladet:

Næste nummer af bladet er stort set disponeret med fokus på OPP/OPS (inspireret af Flintholm), Vand Virker-projektet, AquaPunkt – Store Vanddag og Hygiejne – hvorfor det er så vigtigt at vaske sig mv.

Vi mangler dog ret mange annonce-indtægter for at få bladet til at løbe rundt. Det vil være en stor hjælp, hvis I alle kan tænke om I anvender leverandører, der ikke annoncerer for at 'pege os i den rigtige retning'.

Næste nummer af bladet (der udkommer primo december) er nummer 50, og redaktionsgruppen påtænker at fejre dette med fokus på bladet gennem tiden og lignende.

Temaet for dette nummer bliver café- og kiosk-drift: udfordringer, alternativer mv., da vi vurderer, at der her vil være stort potentiale for mange 'nye' annoncører. Alle input til både historier og annoncører modtages gerne.

OPP/OPS – artiklen må godt være kritisk omkring ulemperne ved projekterne – får man et godt produkt ved at indgå OPS-samarbejder. Den politiske vinkel?

Medlemsarrangementer:

18. maj 2017: 82 Deltagere på temadag om sikkerhed i Fredericia – evaluering vedhæftet. Planlægningsgruppen arbejder videre med den feed-back, der er kommet.
24. august: ERFA-møde i Herning Svømmehal
Jette Michaelsen har godt styr på programmet mv.
18. september: Temadag i samarbejde med Miljøstyrelsen omkring Vejledning til Godkendelse af svømmebade.
- Indhold: Oplæg til diskussion om Bedste Anvendelige Teknologi – hvem bestemmer hvad det er?
Går kommunerne for vidt i deres procedure? Der henvises til DS477, men kommunerne bruger vejledningen til normen, som er mere forsigtig.
- Skal vi have Processing på banen med input? Evt. introduktion til teknik-kælderer – skal vi lave dagen 2-sporet for at tilgodese begge målgrupper?
- Bør den afholdes både øst og vest? Hvor kan vi være med en god kælder?
- Målgruppe: Kommunens godkendere
Rådgivere og Svømmehalsledere
- Hammerich og Thimsen har været til møde med Miljøstyrelsen – hvad var udbyttet?
- Mangler indhold – hvordan laver vi et interessant møde, der er bygget op omkring Vejledningen til godkendelse af svømmebade.*
- Karin ringer til Rikke og hører hvordan det går.*
21. september: Netværksdag for svømmebadsteknikere
Svømmebadstekniker-dag ☺ – temadagen kunne evt. afholdes ved Michael i DGI Herning.
- Evt. case omkring ventilation el. andet. Torben kontakter Michael.
Membranteknologi på vandbehandlingen – delstrømsmembraner. Spidstanke til genvindingsanlæg.
- 7.-9. november: Studietur til Köln-messen.
Fleksibel tur hvor deltagerne kan vælge flyafgang, hotel og deltagelse på ekskursion over for mere messe. Bliver interessant at se, om der er et mønster.
- Tidligere HI-tur skal også afsted (men lægger op til at alle selv står for deres rejsearrangement og man så bare mødes dernede).

Connectsport annoncerer også tur til messen på samme dage, som vi har.

29. november:

ERFA-møde med fokus på rengøring i svømmehallen:

Kenneth fra Cabola. Best Practice. Afkalker klinker mv.
Omvendt osmose.

11.-12. april 2018:

Årsmøde på Hotel Legoland i Billund: planlægningsgruppen påbegynder umiddelbart efter sommerferien planlægningen. Input til oplæg el.lign. modtages derfor meget gerne.

Andet:

Der indkaldes til ekstra bestyrelsesmøde den 18. august med konstituering og handleplan (vision og mål) som eneste punkter på dagsordenen.